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احتمال صدور بیانیه از سوی شورای حکام

کــوتــــاه

 پس از آنکه ایران پاسخ خود را از طریق نماینده اتحادیه 
اروپا به دست آمریکایی ها رساند و آنها نیز بعد از مشاهده 
موضع ایران مقداری ابراز ناامیدی کردند؛ غربی ها به این 
نتیجه رسیدند که با توجه به مواضع ایران حداقل تا پس 
از انتخابات آمریکا نمی توانند با ایران به توافق برسند. بنابر 
این نباید وقت خود را تلف کنند و به سمت انتخابات بروند و 
پس از انتخابات نیز اگر شرایط فراهم شد دوباره مذاکرات را 
شروع کنند. در همین رابطه با توجه به این پاسخی که ایران 
داد جوزپ بورل اروپایی نیز ابراز ناراحتی کرد و همچنین 
آقای بلینکن ؛ وزیر خارجه آمریکا نیز به اروپا رفت و اینها با 
هم توافقی کردند که موضع واحدی را انتخاب کنند. بعد از 
آن شاهد بیانیه 3 کشور اروپایی بودیم که به نظر می رسد 
به رغم آنچه آقای گروسی در نشست خبری پس از روز 
اول نشست شورای حکام گفت که کارسیاسی نمی کنیم 
و فشارهای سیاسی برای ما اهمیتی ندارد؛ اما وی بعد از 
بیانیه 3 کشور اروپایی این اظهارات را بیان کرد که مثلا 
شورای حکام که نشست این دوره اش چند روز طول بکشد 
از درون آن بیانیه ای علیه ایران در بیاورند. البته به نظر 
نمی رسد شورای حکام بخواهد قطعنامه ای صادر کند چرا 
که اگر قطعنامه ای صادر شود باید از قطعنامه قبلی تندتر 
باشد و باید احتمالا به شورای امنیت گزارش بدهند. لذا 
احتمال دارد که شورای حکام به سمت صدور یک بیانیه 
برود. اظهارات مدیر کل آژانس نیز مکمل بیانیه 3 کشور 
اروپایی بود که در واقع فشاری بر ایران می آورند که ایران 
اجازه بدهد بازرس ها و دوربین های آژانس فعالیت خود 
را در تهران از سر بگیرد. در رابطه با موضع سلبی غرب 
در ارتباط با توافق هسته ای نیز باید اذعان داشت که این 
موضع به این علت است که اینها احساس می کنند به این 
زودی نمی توانند با ایران توافق کنند. چون زمان زیادی به 
انتخابات آمریکا نمانده است. لذا می خواهند چه با بیانیه؛ 
چه با کم توجهی به مساله و چه با فشارهایی که آژانس 
احتمالا می آورد پس از انتخابات ایران را مجاب کنند که 
راحت تر با موضوع کنار بیاید و از خواسته های خود دست 
بکشد. البته بحث اصلی ایران بستن پرونده است که به 
معضلی تبدیل شده است. چرا که غرب می گوید این مساله 
فنی است و در داخل برجام نیامده اما از طرفی ایران نیز 
درست می گوید که اگر این پرونده همچنان باز بماند با فراز 
و نشیب های روابط سیاسی غربی ها آن را بهانه ای برای 
فشارهای بعدی می کنند و همین باعث می شود که برجام 
خدشه دار شود و دوباره زیر سوال برود و چه بهتر که این 

پرونده بسته شود. 

دیدگــــاه
 لزوم تدوین استراتژی کارآمد

دولت در طول یکسال گذشته فاقد استراتژی اقتصادی 
دقیقی بوده است. اینکه دولت نتوانسته برنامه های خود را 
به جامعه و خصوصا کارشناسان ارائه دهد، موجب شده 
فعالان عرصه اقتصادی نتوانند برای آینده واحدهای 
صنعتی خود برنامه ریزی کنند. فقدان سیاست های 
اقتصادی باعث می شود، سرمایه گذاران تمایلی به حضور 
در بازار ایران نداشته و فرار سرمایه شکل گیرد. به نحوی 
که در برخی از کشورهای همسایه سرمایه گذاران ایرانی در 
حال سرمایه گذاری هستند. این درحالی است که اقتصاد 
ایران از چنان ظرفیتی برخوردار است که باید نه از اروپا 
بلکه از کشورهای همسایه شاهد ورود سرمایه باشیم. 
اخیرا شورای پول و اعتبار تصویب کرد تراکنش های هر 
حساب بالای 35 میلیون تومان برسد، آن حساب باید 
دارای پرونده مالیاتی شده و بعد از بررسی مالیات بپردازد. 
هیچ اقتصاددانی مخالف پرداخت مالیات نیست و نگارنده 
معتقد است که اگر ظرفیت های مالیاتی در ایران به صورت 
دقیق فعال شود، شاهد در آمد مناسبی برای دولت خواهیم 
بود. درآمدی که خرج آن موجب افزایش سطح نقدینگی 
در اقتصاد نشده و موجب رشد اقتصادی را فراهم می آورد. 
سیستم مالیاتی ایران باید اصلاح شود بدین معنا که در 
بودجه ریزی دولت باید اصلاح  ساختاری صورت گیرد. به 
این معنا که مخارج غیرضروری دولت کاهش پیدا کرده و از 
طرف دیگر منابع در آمدی دولت یعنی مالیان افزایش یابد. 
این افزایش درآمد باید به روش سیستمی باشد نه اینکه با 
توسل به روش های سنتی از مردم مالیات اخذ شود. باید 
نوعی سیستم مالیاتی ایجاد کرد که هر فرد که به موجب 
قانون درآمد دارد و درآمدش از حدی که قانون مشخص 
کرده، فراتر رفت، ملزم به پرداخت مالیات شود. زمانی که 
برای گرفتن مالیات از روش های سنتی استفاده می شود 
باید با عدم وصول مالیات به میزان لازم روبه رو شد. از این 
منظر باید از روش های بین المللی استفاده شود تا در وصول 
مالیات به موفقیت دست یافت. بسیاری از کارشناسان 
که هم اکنون در حال سیاستگذاری اقتصادی هستند با 
روش های روز دنیا آشنایی ندارند. این کارشناسان باید با 
روش های روز دنیا در اخذ مالیات آشنا شده و از آن حربه 
موفق کشورهای توسعه یافته، برای طراحی یک سیستم 
مالیاتی کارآمد اقدام کنند زیرا با روش سنتی نمی توان 
مالیات اخذ کرد. امروز فرار های مالیاتی به حدی است 
که اگر دولت در این زمینه اقداماتی صورت دهد، به طور 
یقین می تواند به درآمدهای سرشار دست یابد به طوری که 
دستاورد اخذ شده از مالیات ها در حساب های بانکی خرد 
محدود است. کافی است برخی از معافیت های مالیاتی لغو 
شود آنگاه مشخص خواهد شد که چه توفانی از درآمد 

نصیب دولت می شود. 

 جمعی از ورزشکاران و دست اندرکاران 
با  کشور  ورزش  ملی شهدای  کنگره  ستاد 
رهبر انقلاب دیدار کردند. در این دیدار که 
روز گذشته برگزار شد، وزیر ورزش و جمعی 
از مدیران ورزشی کشور، برخی از قهرمانان 
و  ورزش  پیشکسوتان  و  المپیک  و  جهانی 
همچنین خانواده شهدای مدافع حرم حضور 
داشتند و وزیر ورزش نیز در خصوص کنگره 
 شهدای ورزشکار به ارائه گزارش پرداخت. 
جواد فروغی، قهرمان المپیک یکی از حاضران 
دیدار در خصوص این دیدار گفت: »در دیدار اعضا 

ستاد کنگره ملی شهدای ورزش کشور با مقام 
معظم رهبری افتخار کردم به ورزشکار بودنم چرا 
که 5۱35 شهید از این جامعه پر افتخار تقدیم 
 نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران شده است.«

الهام حسینی، نخستین مدال آور وزنه برداری 
ایران یکی از حاضرین در این جلسه بود که 
در رابطه با دیدار روز گذشته با رهبر انقلاب 
در صفحه شخصی خود نوشت: »امروز حس 
عزیزمون  رهبر  با  دیدار  در  خوبی  حال  و 
دیگه  ماه  که  ورزش  شهدای  کنگره  برای 
برگزار میشه داشتم، چقدر مطالب خوب و 

دلنشینی بیان فرمودن. جلسه بسیار معنوی 
 و ارزشی چقدر عالمانه و با محبت بودن«

نیما نکیسا از پیشکسوتان فوتبال ایران یکی دیگر 
از حاضرین این دیدار بود که در توصیف این دیدار 
گفت: »کنگره شهدای ورزشکار ماه آینده قرار 
است برگزار شود. امروز برکت برگزاری این کنگره 
شامل حالم شد و توفیق زیارت رهبر انقلاب 
نصیبم ]شد[. رهبر انقلاب حرف های زیادی برای 
ما ورزشکاران داشتند. هم از جنس محبت و هم 
از جنس پاسداشت و مراقبت. به وقتش در روز 

برگزاری کنگره آن را خواهید شنید.«

 آرمان ملی: رئیس جمهور، سازمان برنامه را 
مکلف کرد هر چه سریع تر برنامه هفتم توسعه را 
متناسب با سیاست های کلی این برنامه که دیروز 
از سوی رهبری ابلاغ شد، تدوین و جهت بررسی 
و تصویب به هیأت وزیران ارائه کند.به دنبال ابلاغ 
سیاست های برنامه هفتم توسعه از سوی مقام معظم 
رهبری، رئیس جمهور در دستوری به رئیس سازمان 
برنامه و بودجه، این سازمان را موظف کرد با همکاری 
همه دستگاه های اجرایی، استفاده از دیدگاه های 
کارشناسی صاحب نظران و مراکز پژوهشی و تدقیق 
در مفاد سیاست های ابلاغی، برنامه هفتم توسعه 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور را دقیقاً مبتنی 
بر نص و روح کلی این سیاست ها و با رعایت دقیق 
سرفصل ها و عناوین و محتوای آن در راستای تحقق 
پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت، تدوین و جهت 
بررسی و تصویب به هیأت وزیران ارانه کند.رهبر 
معظم انقلاب اسلامی دیروز در اجرای بند یک اصل 
۱۱۰ قانون اساسی، سیاست های کلی برنامه هفتم 
را که پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت 
نظام و با اولویت پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت 
تعیین شده است، به سران سه قوه، رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت و رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح ابلاغ کردند.در همین حال رئیس جمهور از 

وزارتخانه های آموزش وپرورش، علوم، تحقیقات 
و فناوری و بهداشت و درمان خواست در آستانه 
شروع سال تحصیلی جدید و بازگشایی مدارس و 
مراکز علمی کشور، همه همت خود را برای فراهم 
کردن زمینه حضور پرشور و نشاط جویندگان علم 
در مراکز آموزشی بکار گیرند.  آیت ا...سید ابراهیم 
رئیسی در جلسه بعدازظهر دیروز یکشنبه با اشاره 
به حضور گسترده و  پرشور مردم کشورمان در 
مراسم امسال اربعین حسینی، از دولت و ملت 
عراق بابت تلاش برای تامین نیاز زائران اربعین، و 
همچنین از  همه دستگاه های اجرایی، امدادی، 
بهداشتی و نظامی کشور و رسانه ها بویژه رسانه 
ملی، برای کمک به برگزاری هرچه بهتر این مراسم 
جهانی، قدردانی کرد. رئیس جمهور در عین حال 
تلاش مضاعف برای حل مشکلات زائران و تسهیل 
بازگشت آنها را ضروری دانست. رئیسی در بخش 
دیگری از سخنانش افزایش بهره وری را لازمه 
رشد اقتصادی، رونق تولید و کارآمدی نظام اداری 
دانست و همه اعضاء دولت را مکلف کرد نسبت به 
تحقق این مهم در دستگاه های خود برنامه ریزی 
و اقدام کنند. رئیس جمهور کاهش هزینه ها و 
افزایش درآمدها را از وظایف اولویت دار دستگاه های 
دولتی دانست و بر تلاش این دستگاه ها برای تحقق 

درآمدها از طرق پیش بینی شده مثل فروش اموال 
مازاد، مولدسازی دارایی و عرضه سهام دولتی تاکید 
کرد. آیت ا... رئیسی با اشاره به ضرورت استفاده 
بیشتر از ظرفیت های اقتصادی کشورهای منطقه 
به وزارت امور خارجه و مسئولان اقتصادی دولت 
ماموریت داد که با ایجاد یک ساختار متمرکز 
برای پیگیری مستمر اجرای تفاهم نامه ها با دیگر 
کشورها، برای حضور ایران در بازارهای منطقه ای 
و جهانی برنامه ریزی کنند. همچنین در جلسه 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست سید 
ابراهیم رئیسی برگزار شد و سازمان توسعه تجارت 
در این جلسه گزارشی از روند همکاری های تجاری 
با روسیه و منطقه اوراسیا ارائه کرد. در این گزارش 
اعلام شد پس از اختیاراتی که ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت در خرداد امسال به سازمان توسعه 
تجارت تفویض کرد، میزان تبادل تجاری میان 
جمهوری اسلامی ایران با روسیه و کشورهای 
منطقه اوراسیا از رشد قابل توجهی برخوردار شده 
است. این گزارش همچنین تایید می کند که ایران 
نه تنها در صادرات محصولات کشاورزی، بلکه 
در صادرات صنایع پیشرفته و پیچیده یا های تک 
به روسیه نیز موفقیت های خوبی به دست آورده 
و تراز تجاری تهران با مسکو مثبت شده است. 
اعضای جلسه بر اساس این گزارش مقرر کردند 
زیر ساخت های لازم از جمله فعالیت کشتی های 
مناسب در دریای خزر فراهم شود و تسهیلات 
 بیشتری در اختیار صادرکنندگان قرار گیرد.

در ادامه جلسه پیشنهاد مشترک وزارت آموزش و 
پرورش و سازمان امور اداری و استخدامی کشور در 
زمینه استفاده از نیروهای باتجربه و حتی بازنشسته 
آموزش و پرورش برای تدریس در مقاطع تحصیلی 
ابتدایی و متوسطه مطرح و مصوب شد برای جبران 
کمبود معلم در مقاطع تحصیلی یاد شده این نیروها 

از مهرماه به کار گرفته شوند. 

آرمان ملی: یک مسئول عالی رتبه ایرانی 
در گفت وگو با یک شبکه عربی ضمن انتقاد 
از بیانیه تروئیکای اروپا درخصوص مذاکرات 
هسته ای تاکید کرد که اگر موضع آمریکا 
واقع بینانه باشد طی چند روز می توانیم به 
یک توافق حقیقی برسیم. شبکه الجزیره قطر 
به نقل از یک مسئول عالی رتبه ایرانی اعلام 
کرد که اگر موضع آمریکا واقع بینانه باشد 
طی چند روز می توانیم به یک توافق حقیقی 
برسیم. این مسئول ایرانی گفت: ما خواهان 
متنی برای توافق هستیم که غیر قابل تفسیر 
باشد به گونه ای که هیچ طرفی در آینده نتواند 
از آن سوءاستفاده کند. وی بیان کرد که قبل از 
بستن پرونده ادعاهای آژانس بین المللی انرژی 

اتمی، هیچ توافقی نمی تواند واقعی و عملی 
باشد. این مسئول عالی رتبه ایرانی که نامی از 
وی منتشر نشده است همچنین تاکید کرد که 
بیانیه کشورهای اروپایی در خصوص مذاکرات 
هسته ای جانبدارانه و باب میل آمریکا است و این 
بیانیه اوضاع و فضای رسیدن به توافق را پیچیده 
می کند. وی همچنین گفت که نسبت به اتخاذ 
تحرکات خصمانه در داخل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در روزهای آتی هشدار می دهیم. 
فرانسه، آلمان و انگلیس روز شنبه در بیانیه ای از 
خواسته ایران در مذاکرات احیای برجام مبنی بر 
اینکه آژانس بین المللی انرژی اتمی تحقیقاتش 
درباره ذرات اورانیوم یافت شده در سه سایت 
هسته ای ایران را به پایان برساند، ابراز نارضایتی 

کرده و مدعی شدند که این خواسته مذاکرات 
را به خطر می اندازد. تروئیکای اروپایی در این 
بیانیه آورده اند: این خواسته آخر، تردیدهایی 
جدی درباره مقاصد و تعهدات ایران نسبت 
به نتیجه  موفقیت آمیز برجام ایجاد می کند. 
موضع ایران با تعهدات قانونی الزام آور ایران 
مغایرت دارد و چشم انداز احیای برجام را به 
خطر می اندازد. این ادعای طرف های اروپایی 
برجام در حالی است که پیشتر پرونده »منشأ 
ذرات اورانیوم در سایت های هسته ای« ایران 
در جریان توافق بر سر برجام که به امضای سه 
کشور مذکور نیز رسیده است، بسته شده بود. 
آژانس اخیرا با تاثیر پذیرفتن از ادعاهای رژیم 
صهیونیستی در گزارشی مدعی شده است که 
ایران همچنان پاسخ های معتبری در رابطه با 
منشأ این ذرات اورانیوم کشف شده در سه سایت  

هسته ای اعلام نشده، ارائه نکرده است. 

عبدالرضا فرجی راد 
تحلیلگر مسائل بین الملل

مهدی پازوکی  
کارشناس اقتصادی

 
احسان  ملی-   آرمان 
اسقایی: شورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی درحالی 
نشست فصلی خود را آغاز کرده که 
پروند هسته ای ایران بعد از رفت و 
برگشت بین تهران و واشنگتن به 
موانع تازه ای برخورد کرده است. 
تهران خواهان بسته شدن پرونده 
پادمان است و آمریکا اعلام کرده 
تهران باید پاسخ آژانس را بدهد. 
سوالاتی که برخی معتقدند علت 
آن فشارهای تل آویو بر آمریکاست. 
از این رو یکی از مهم ترین مسائل 
مورد بررسی نشست این دوره 
آژانس پرونده هسته ای تهران 
خواهد بود. آخرین نشست شورای 
حکام نیز با یک قطعنامه در ارتباط 
با پرونده ایران به پایان رسید که 
واکنش های متعددی را در تهران 
به همراه داشت. به طوری که ایران 
بخشی از همکاری های خود با 
آژانس را به حالت تعلیق درآورد. از 
این منظر به نظر می رسد در میان 
دستورکار های یک هفته ای آژانس 
بین المللی انرژی هسته ای، پرونده 
هسته ای تهران جایگاه ویژه ای 

خواهد داشت. این در حالی است 
که در این شرایط گمانه زنی های 
در خصوص چگونگی  مختلفی 
و نحوه برخورد شورای حکام با 
پرونده ایران وجود دارد. عده ای 
معتقدند که برای از بین نرفتن 
شانس توافق بین ایران و غرب 
آژانس به سمت صدور قطعنامه 
دیگری علیه ایران نخواهد رفت. 
اما برخی نیز معتقدند آژانس اگر 
هم قطعنامه صادر نکند فشارهایی 
بر ایران خواهد آورد تا شرایط و 
خواسته های آژانس را بپذیرد. 
حال باید دید که نتیجه نشست 
خواهد  کجا  به  حکام  شورای 

انجامید. 
   آژانس تحــت لابــــی 

آمریکاست
یک کارشناس حقوق بین الملل 
اخیر  نشست  با  ارتباط  در  نیز 
اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس 
بیان کرد: آژانس بین المللی انرژی 
اتمی نهادی مستقل است اما در 
حقیقت نماینده دولت ها در آژانس 
حضور دارند. از این رو ملاحظات 
سیاسی دولت ها در آرای آژانس 

تداخل دارد. از این رو هر تصمیم 
در آژانس بستگی به این دارد که 
اعضای شورای حکام چه تصمیمی 
را بخواهند در ارتباط با کشور های 
همین  زیرا  بگیرند.  مختلف 
کشور ها هستند که پیش نویس 
تهیه  را  مختلف  قطعنامه های 
می کنند. یوسف مولایی به »آرمان 
ملی« گفت: آمریکایی ها در کنار 
اروپایی ها حتی کانادا اگر بخواهند 
علیه ایران سخت بگیرند سایرین را 
هم به این سمت هدایت خواهند 
کرد. از این رو اگر بخواهند دست به 
اقدامی علیه ایران بزنند؛ هم از این 
نظر که بیانیه نرم یا شدیدی علیه 
تهران صادر کنند و هم از این نظر 
که قطعنامه صادر کنند، می توانند 
سایرین را با لابی های مختلف با 
خود همراه کنند. در نتیجه اگر 
اعضای مؤثر آژانس از مذاکرات 
قطع امید کنند به سمت فشار به 

تهران حرکت خواهند کرد
 مسائل پادمانی هنوز باقی 

مانده است
بین المللی  آژانس  مدیرکل 
انرژی اتمی در بیانیه آغازین خود 

در نشست شورای حکام آژانس، 
مدعی شد که فعالیت راستی آزمایی 
و نظارت آژانس بر تعهدات هسته ای 
ایران تحت برجام به طور جدی 
تحت تاثیر قرار گرفته است. رافائل 
گروسی در ادامه آورده :  من در 
گزارشم تاکید کردم، در صورتی 
که ایران تعهدات هسته ای اش ذیل 
برجام را به طور کامل از سر بگیرد، 
لازم خواهد بود که آژانس شکاف 
موجود در زمینه اشراف اطلاعاتی  
بودن  غیرفعال  هنگام  که  خود 
تجهیزات بازرسی و نظارتی  آژانس 
ایجاد شده، را رفع کند. مدیرکل 
آژانس درباره توافق پادمانی با ایران 
افزود: متأسفانه، از زمان گزارش 
قبلی ام و با وجود آمادگی اعلام شده 
از سوی آژانس برای تعامل بدون 
تاخیر با ایران برای حل وفصل این 
مسائل، ایران با آژانس همکاری 
نکرده است. به دنبال آن، هیچ 
پیشرفتی در مدت ارائه این گزارش 
و هیچ یک از مسائل باقی  مانده 
است.  نشده  حاصل  حل نشده، 
بنابراین، تمامی این مسائل پادمانی 

هنوز حل نشده باقی مانده اند. 

 »آرمان ملی« احتمالات پیش روی پرونده ایران در شورای حکام را بررسی می کند

سوالات آژانس؛ کلاف سر در گم در پرونده هسته ای
   رافائل گروسی: فعالیت آژانس در ایران تحت تاثیر قرار گرفته است

 شناسایی دستگاه هایی که 
بیش ترین سوءجریان را 

داشته اند

قائم مقام سازمان بازرسی کل 
کشور با اشاره به دوره مدیریت 
توجه  لزوم  بر  سازمان،  جدید 
به  ورود  و  کلان  موضوعات  به 
مسائلی که در تراز سازمان باشد، 
تأکید کرد و خواستار شناسایی 
شد.  فساد  گلوگاه های  رفع  و 
بر  تأکید  با  رحمانیان  احمد 
اینکه بازرسی هر استان باید در 
وهله اول آسیب شناسی دقیقی 
داشته  خود  عملکرد  به  نسبت 
باشد، از بازرسان خواست نسبت 
نظر خود  به دستگاه های تحت 
ابعاد  از  جامعی  آسیب شناسی 
مختلفی داشته باشند و متناسب 
با آن راهکار ارائه و در کنار آن 
گلوگاه های فساد هم مشخص کنند. 
وی خواستار اشرافیت کامل بازرسان 
نسبت به قوانین و مقررات شد و 
با بیان اینکه رئیس قوه قضائیه بر 
موضوع ترک فعل ها و اجرای صحیح 
قوانین در دستگاه ها تأکید دارند؛ به 
برخی از مشکلات مبتلا به بسیاری 
از استان ها اشاره کرد و افزود: یکی از 
مهم ترین موضوعات بحث تصرف 
عدوانی نسبت به اراضی ملی و 
دولتی است که باید به عنوان یک 

اولویت در دستور کار قرار گیرد.  

 پهپاد آرش ۲ مخصوص 
تهاجم به حیفا و تل آویو

فرمانده نیروی زمینی ارتش 
با بیان اینکه این نیرو به انواع 
پهپادها مجهز شده است، گفت: 
پهپاد آرش ۲ که مخصوص تهاجم 
به حیفا و تل آویو در نظر گرفتیم، 
پرنده ای بی نظیر و نقطه زن است. 
امیر سرتیپ کیومرث حیدری با 
حضور در برنامه تلویزیونی صف 
اول به بیان دستاوردهای رزمایش 
اقتدار ۱۴۰۱ پرداخت و با بیان 
اینکه در جنگ های اخیری که 
در جغرافیای اطراف کشور رخ داد 
قابلیت منحصر به فرد پهپادها به 
منصه ظهور رسید، اظهار داشت: 
۲ جزو پهپادهای  پهپاد آرش 
راهبردی است و سیستم های 
قابلیت های  و  جست وجوگر 
منحصر به فردی دارد که خودش 
را چندبار بازیابی می کند تا وقتی 

که به هدف اصابت بکند.  

ظرفیت های دولت برای 
آرامش زائران اربعین

  معاون اول رئیس جمهور گفت: 
دولت برای حفظ آرامش زائران 
اربعین تمام ظرفیت های خود را 
فعال و بخشی از این ظرفیت ها 
نیز به کشور عراق ارسال شده در 
نتیجه این اقدامات، محدودیت ها 
رفع شده است. محمد مخبرتأکید 
کرد: امسال با توجه به کاهش 
مخاطرات کرونا در سطح کشور، 
با تقاضای بی سابقه ای برای سفر 
اربعین مواجه بودیم که بخشی 
از مشکلات در دو هفته اخیر به 
علت این سطح تقاضا و حضور انبوه 
جمعیت در مرزهای چهارگانه و 
تمرکز ستاد اربعین با محوریت 
وزارت کشور برای حل چالش ها 
و مشکلات این رویداد عظیم بود. 
وی همچنین با اشاره به وضعیت 
جوی امسال و سال های پیشِ رو 
که ایام اربعین با اوج گیری گرمای 

هوا روبه رو خواهد بود .

 معاون پارلمانی رئیس جمهور: 

 دیدار جمعی از ورزشکاران با مقام معظم رهبری  

 

 رئیس جمهور به رئیس سازمان برنامه و بودجه دستور داد 

تدوین  برنامه هفتم مبتنی بر سیاست های ابلاغی رهبری 

 الجزیره به نقل از یک مسئول ایرانی: 

 آمریکا واقع بین باشد طی چند روز به توافق می رسیم

سفر رئیس جمهور به ازبکستان 
رئیس جمهور به ازبکستان عزیمت خواهد 
کرد. سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور 
به دعوت رسمی همتای ازبکستانی خود، 
چهارشنبه و در راس هیاتی بلندپایه از 
مقامات سیاسی و اقتصادی، به منظور دیدار 
رسمی دوجانبه و نیز شرکت در بیست و 
دومین اجلاس سران سازمان همکاری 
شانگهای، به شهر تاریخی سمرقند سفر 
می کند. رئیس جمهور در این سفر پس 
از استقبال رسمی از سوی رئیس جمهور 
ازبکستان، ملاقاتی خصوصی با شوکت 
میرضیایف خواهد داشت و مقامات دو کشور 
در حضور روسای جمهور چند سند همکاری 
امضا خواهند کرد. رئیسی همچنین ضمن 
شرکت و سخنرانی در بیست و دومین 
اجلاس سران کشورهای عضو سازمان 
همکاری شانگهای که در روزهای پنجشنبه و 
جمعه در سمرقند برگزار خواهد شد، با سران 
کشورهای شرکت کننده در این اجلاس نیز 

دیدار و گفت وگو خواهد کرد. 

خبری از گروهک های 
تروریستی نیست

وزیر اطلاعات دولت سیزدهم گفت: 
اقداماتی که در بحث امنیت ایجاد کردیم 
سبب شده که ارزیابی شاخص های آن 
برای شما ساده است. امروز در غرب و شرق 
کشور شاهد امنیت هستیم و از گروهک ها 
نیست.  خبری  تروریستی  اقدامات  و 
حجت الاسلام اسماعیل خطیب در رابطه با 
اقدامات امنیتی وزارت اطلاعات طی این یک 
سال گفت: اقداماتی که در بحث امنیت ایجاد 
کردیم سبب شده که ارزیابی شاخص های 
آن برای شما ساده است. خطیب افزود: 
امروز در غرب و شرق کشور شاهد امنیت 
هستیم و از گروهک ها و اقدامات تروریستی 
خبری نیست. وزیر اطلاعات دولت سیزدهم 
در ادامه گفت: اینها اقدامات بازدارنده ای 
است که با کمک نیروهای مسلح و وزارت 
اطلاعات و وزارت کشور و شعام  ایجاد شده 
است. وزیر اطلاعات در رابطه با پیگیری های 
وزارت اطلاعات در پرونده حمید نوری گفت: 
به شدت پیگیر پرونده حمید نوری هستیم و 

انشا... که به نتیجه برسیم. 

پیروزی مخالفان برجام 
... فلاحت پیشه نماینده ادوار  حشمت ا
مجلس نوشت : خواست مشترک مثلث 
مخالفان برجام دو ماه دیگر تاخیر بود که 
عملی شد. تا آن زمان قراردادهای زمستانه 
انرژی باز هم در غیاب ایران منعقد شده، 
مخالفان توافق در انتخابات آمریکا و تل آویو 
تقویت شده، آژانس بین المللی انرژی اتمی 
قطعنامه دیگری صادر کرده است و تلاش 
برای تحمیل چالش منطقه ای جدید بیشتر 

خواهد شد. 

 حمل ونقل زائران 
دغدغه رئیس جمهور 

گفت:  اربعین  مرکزی  ستاد  رئیس 
یکی از دغدغه های شخص رئیس جمهور 
موضوع حمل و نقل زائران است. سیدمجید 
میراحمدی با اشاره به اینکه روز گذشته 
حدود ۲۰۰ هزار نفر به کشور بازگشته اند، 
اظهار کرد: همه این زائران به خوبی و در 
کمترین مدت ماندگاری در مرزها، وارد 
کشور شدند و وسایل حمل و نقل برای آنها 
فراهم شد. فراموش نکنیم در سال ۹۸ زائران 
بعضا تا 3۶ ساعت در مرزها منتظر اتوبوس 
بودند. ما به گونه ای برنامه ریزی کردیم که 
امسال کمترین معطلی در مرزها را داشته 
باشیم. وی افزود: یکی از دغدغه های شخص 
رئیس جمهور موضوع حمل و نقل زائران 
است. انشا... بتوانیم با تمهیداتی که در نظر 
گرفته ایم، یک اقدام شگفت انگیزی صورت 
بگیرد و برای اولین بار مدت ماندگاری زائران 

در پایانه های مرزها به حداقل برسد.  

پاسخ ایران مثبت نبود 
صدر اعظم آلمان با بیان اینکه کشورش با 
تل آویو درخصوص اینکه ایران نباید به سلاح 
هسته ای دست یابد توافق نظر دارد مدعی شد 
که پاسخ ایران به پیشنهاد اتحادیه اروپا برای 
احیای برجام مثبت نبود. اولاف شولتز در دیدار 
با یائیر لاپید، نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
تاکید کرد که ما با تل آویو درخصوص اینکه 
ایران نباید به سلاح هسته ای دست یابد توافق 
نظر داریم. وی مدعی شد که پاسخ ایران به 
پیشنهاد اتحادیه اروپا درخصوص احیای 
توافق هسته ای مثبت نبود. از سوی دیگر، یائیر 
لاپید گفت که بازگشت به توافق هسته ای 
یک اشتباه بزرگ خواهد بود و همه باید 
برای مقابله با تهدیدات ایران و پایان دادن به 
مذاکرات هسته ای تلاش کنیم. وی گفت که 
اکنون زمان آن رسیده است که از تبدیل شدن 
ایران به یک کشور هسته ای ممانعت شود. 
ادعای تلاش ایران برای دست یابی به سلاح 
هسته ای در حالی مطرح شده که مقامات 
کشورمان بارها تاکید کرده اند سلاح هسته ای 
در دکترین دفاعی ایران هیچ جایگاهی نداشته 

و نخواهد داشت. 


